
Protokół Nr VIII/52/2023 

z LII sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 30 czerwca 2023 r. 

 

Sala narad Urzędu Gminy w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzyła Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Pani Marta Fus, powitała wszystkich 

zebranych oraz tych, którzy śledzą obrady przed monitorami, po czym stwierdziła, że w sesji 

bierze udział 12 radnych, co stanowi quorum i Rada może podejmować wiążące uchwały 

(nieobecni: M. Janas – Piwińska, M. Bardjan, D. Kościółek). Pani Wiceprzewodnicząca 

powiedziała, iż radni otrzymali proponowany porządek zapytała, czy ktoś chce wprowadzić 

zmiany do porządku obrad. 

Pan Wójt zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały                     

w sprawie zmiany Uchwały Nr LI/401/23Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia   2023 r. 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy radni chcą zaproponować inne zmiany,                          

w związku z tym, że radni nie zaproponowali innych zmian poddała pod głosowanie wniosek 

Pana Wójta o wprowadzenie do porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr LI/401/23Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia   2023 r. w sprawie zmian               

w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023” .  

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powiedziała, iż punkt ten będzie wprowadzony do porządku 

obrad jako punkt 13, w związku z czym zmieni się numeracja pozostałych punktów o jeden 

wzwyż. Pani Wiceprzewodnicząca poddała pod głosowanie zmieniony porządek obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

 

Zatwierdzony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny 

nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny 

nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości na rzecz 

użytkownika wieczystego 

10. Podjęcie uchwały w sprawie opinii jednostek pomocniczych Gminy Rakszawa do 

projektu uchwały Rady Gminy Rakszawa w sprawie ustalenia maksymalnej liczby 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Rakszawa 



11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania                       

i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów 

objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku 

kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w przedszkolu publicznym i w oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Rakszawa 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyłączenia Branżowej Szkoły I Stopnia z Zespołu Szkół 

Tekstylno – Gospodarczych im. Bolesława Żardeckiego w Rakszawie 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LI/401/23Rady Gminy Rakszawa                   

z dnia 28 kwietnia   2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2023 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Rakszawa na lata 2023 - 2031 

17. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Rakszawa za 2022 rok oraz debata 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wójtowi gminy Rakszawa wotum zaufania 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rakszawa za 2022rok 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2022 rok dla Wójta Gminy 

Rakszawa 

21. Wnioski i zapytania radnych 

22. Sprawy różne 

23. Zakończenie obrad 

 

Ad. 3 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. przyjęcia protokołu z LI sesji Rady Gminy, zapytała czy radni mają uwagi do protokołu                     

z LI, w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z LI sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu czwartego porządku obrad  

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami, powiedziała iż w związku z nieobecnością Pana Przewodniczącego punkt ten nie 

będzie zrealizowany. 

 

Ad. 5  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, że działalność międzysesyjna, to działalność bieżąca, bieżące 

nadzorowanie jednostek. W minionym okresie odbyło się Walne Zebranie Wspólników Spółki 

Energokom, ponadto Pan Wójt uczestniczył w jubileuszu 115 – lecia Szkoły Podstawowej                    



Nr 3, w Święcie Konstytucji 3 Maja, które w tym roku zostało zorganizowane w sołectwie 

Rakszawa Kąty. W okresie międzysesyjnym odbył się przetarg na budowę placu zabaw                           

w miejscowości Wydrze, jest to drugi etap budowy miejsc rekreacyjnych, pierwszy etap 

obejmował budowę boiska do piłki plażowej i został sfinansowany z funduszu sołeckiego oraz 

środków i darowizn osób prywatnych. Odbyło się także spotkanie dotyczące programu „Czyste 

powietrze” spotkanie cieszyło się dużym zainteresowaniem, po nim znaczna część osób 

odwiedziła punkt konsultacyjny w Urzędzie Gminy. Pan Wójt powiedział, iż odbył się kolejny 

zakup sprzętu dla OSP za kwotę 65.000,00 zł, a w ramach Powiatowego Dnia Strażaka Pan 

Wójt, jako druh OSP otrzymał Srebrny Medal za zasługi dla pożarnictwa, niemniej jednak 

wszystkie działania nie mogłyby się odbyć bez wsparcia Rady i środków finansowych.                            

W minionym okresie udało się pozyskać dofinansowanie na przebudowę Żłobka w kwocie 

1.465.000,00 zł, zostały podpisane umowy związane z budową i przebudową sieci 

wodociągowych i kanalizacyjnych, a także z budową przydomowych oczyszczalni ścieków, 

umowa jest na osiemnaście miesięcy, w tym roku ma być wykonane 50% inwestycji, wartość 

tych inwestycji, to ponad 5.000.000,00 zł, prace będą wykonywane już w okresie wakacyjnym, 

odbywają się w trybie zaprojektuj wybuduj. Pan Wójt podziękował radnym za pomoc przy 

podpisywaniu umów z mieszkańcami na wejście w teren, poprosił aby zostali po sesji, gdyż 

zostały przygotowane kolejne takie umowy do podpisu, a taka pomoc jest nieoceniona przy 

skróceniu czasu realizacji. Pan Wójt powiedział, iż zostały podpisane również umowy na 

inwestycje drogowe, trwają zgłoszenia do realizacji, również odbywa się to w trybie zaprojektuj 

wybuduj, w tym przypadku również będzie potrzebna pomoc radnych przy rozniesieniu 

zawiadomień o pomiarach geodezyjnych na tych terenach, które są objęte podziałami, wartość 

inwestycji drogowych w tym roku, to kwota ponad 7.000.000,00 zł, są  to tylko inwestycje 

gminne, a Gmina finansuje również inwestycje powiatowe, ponadto w minionym okresie 

przygotowana była mała modernizacja placu zabaw przy Szkole Podstawowej Nr 2, jej koszt 

to około 60.000,00 zł. Ruszyła kolejna edycja zbiórki azbestu, mieszkańcy posiadający azbest 

mieli się zgłaszać do Urzędu Gminy, a odbiór jest finansowany z budżetu Gminy oraz ze 

środków zewnętrznych. Pan Wójt powiedział, iż w ubiegły piątek ruszył długo wyczekiwany 

pierwszy obóz językowy, prowadzony głównie przez Panią Dyrektor Szkoły Podstawowej                   

Nr 2, jest to obóz Polsko – Amerykański, związany z Fundacją Kościuszkowską, takich obozów 

jest sześć na terenie Polski, dodał iż na obozie wszyscy komunikują się w języku angielskim, 

nasza młodzież radzi sobie doskonale, co świadczy o tym, jak wysoki poziom nauczania tego 

języka jest w szkołach. Pan Wójt powiedział, iż Panie z KGW Rakszawy Środkowej przy 

pomocy pracownicy Urzędu uzyskały dofinansowanie z Fundacji Banku Krajowego, wniosków 

było 1944, a tylko 50 KGW dostało dofinansowania. Pan Wójt powiedział, iż w okresie 

międzysesyjnym odbył spotkanie z Panią Prezes Spółki VAN PUR oraz z przedstawicielami 

Związków Zawodowych działających w Spółce  VAN PUR. Pan Wójt podziękował                               

Ks. Biskupowi A. Szal, za to, że odwiedził Gminę i spędził z mieszkańcami czas, byli oni                         

z tego bardzo zadowoleni. Ponadto w minionym okresie Pan Wójt odbył spotkania                                        

z przedstawicielami różnego rodzaju instytucji. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy podziękowała Panu Wójtowi, po czym uznała punkt piąty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

 Ad. 6  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy, 

o przybliżenie tego tematu poprosiła Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz powiedziała, iż na poprzedniej sesji zostały podjęte uchwały”  



− uchwała Nr LI/397/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia 2023 roku w sprawie 

zwolnień od podatku od nieruchomości – uchwała w trakcie realizacji, została 

opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego pod pozycją 

2661, 

− uchwała Nr LI/398/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia 2023 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny nieruchomości na rzecz Gminy 

Rakszawa – uchwała w trakcie realizacji kompletowane są dokumenty pod Akt 

Notarialny,  

− uchwała Nr LI/399/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia 2023 roku w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków za niektóre świadczenia z pomocy społecznej 

realizowane w zakresie zadań własnych Gminy Rakszawa – uchwała w trakcie 

realizacji, została opublikowana w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Podkarpackiego pod pozycją 3005, 

− uchwała Nr LI/400/23 zmieniająca Uchwałę Nr XLIX/391/23 Rady Gminy Rakszawa 

z dnia 20 marca 2023 r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa 

na lata 2023 – 2031 – uchwała w trakcie realizacji, 

− uchwała Nr LI/401/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia 2023 roku w sprawie 

zmiany Uchwały Nr XLIX/390/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 20 marca 2023 r.                     

w sprawie zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023 – uchwała w trakcie 

realizacji, 

− uchwała Nr LI/402/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia 2023 roku w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminie Rakszawa na rok 2023 – uchwała w trakcie 

realizacji, 

− uchwała Nr LI/403/23 Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia 2023 roku w sprawie 

zawarcia porozumienia z Gminą Czarna w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę                    

i zbiorowego odprowadzania ścieków w części miejscowości Węgliska i Rakszawa                     

w Gminie Rakszawa – uchwała została zrealizowana, porozumienie zostało zawarte. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy podziękowała Pani Sekretarz, po czym uznała punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny 

nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa. Pani Wiceprzewodnicząca o przybliżenie projektu 

tej uchwały poprosiła Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że ta uchwała dotyczy działki, która służy mieszkańcom, jako dojazd do 

ich nieruchomości, w związku z koniecznością rozwiązania sporów mieszkańcy 

zaproponowali, aby Gmina Rakszawa przejęła tę nieruchomość i utworzyła tam drogę 

wewnętrzną. Wpisuje się to w plan Gminy Rakszawa związany z regulacją dojazdów do 

nieruchomości.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy podziękowała Panu Wójtowi, po czym otworzyła dyskusję 

w tym temacie. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu Komisji, opinia jest pozytywna.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym,                        

że radni nie zabrali głosu zamknęła dyskusję, a następnie poddała pod głosowanie uchwałę                     

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w drodze darowizny nieruchomości na rzecz Gminy 

Rakszawa  

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 



„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powiedziała, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LII/404/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 czerwca 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie   

w drodze darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa, odczytała jej treść, po czym 

uznała punkt siódmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu ósmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny nieruchomości 

na rzecz Gminy Rakszawa. Pani Wiceprzewodnicząca o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosiła Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że ta uchwała jest związana z wnioskami mieszkańców o poszerzenie 

drogi, w ramach czego mieszkańcy już przeprowadzili podział swoich działek i sukcesywnie, 

nieodpłatnie przekazują na rzecz Gminy części swoich nieruchomości, a na dzień dzisiejszy 

ceny nieruchomości są dość wysokie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy podziękowała Panu Wójtowi, po czym otworzyła dyskusję 

w tym temacie. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu Komisji, opinia jest pozytywna.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że 

radni nie zabrali głosu zamknęła dyskusję, a następnie poddała pod głosowanie uchwałę                         

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w formie darowizny nieruchomości na rzecz Gminy 

Rakszawa 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powiedziała, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LII/405/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 czerwca 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na nabycie   

w formie darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Rakszawa, odczytała jej treść, po czym 

uznała punkt ósmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 9 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości na rzecz 

użytkownika wieczystego. Pani Wiceprzewodnicząca o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosiła Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że ta uchwała dotyczy działki nr 1041/9 położonej w miejscowości 

Rakszawa, w sołectwie Rakszawa Górna, objętej użytkowaniem wieczystym. W związku ze 

zmianami dotyczącymi użytkowań wieczystych, w ramach których Gminy muszą schodzić                  

z tej formy, taki użytkownik ma prawo zwrócić się o wykup tej nieruchomości, nieruchomości 

te mogą być sprzedawane także przy użyciu bonifikaty, czyli obniżenia wartości 

nieruchomości, w tym przypadku Pan Wójt proponuje nie korzystać z bonifikaty.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy podziękowała Panu Wójtowi, po czym otworzyła dyskusję 

w tym temacie. 



Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu Komisji, opinia jest pozytywna.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że 

radni nie zabrali głosu zamknęła dyskusję, a następnie poddała pod głosowanie uchwałę                          

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości na rzecz użytkownika wieczystego 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powiedziała, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LII/406/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 czerwca 2023 roku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości na rzecz użytkownika wieczystego, odczytała jej treść, po czym uznała punkt 

dziewiąty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 10 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie opinii jednostek pomocniczych Gminy Rakszawa do projektu 

uchwały Rady Gminy Rakszawa w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 

napojów alkoholowych na terenie Gminy Rakszawa. Pani Wiceprzewodnicząca o przybliżenie 

projektu tej uchwały poprosiła Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że ta uchwała skieruje projekt Rady Gminy do opiniowania przez 

jednostki pomocnicze, czyli sołectwa, uchwała zakłada wzrost punktów o jeden, o takie 

zezwolenie wnioskuje sieć sklepów, która buduje się na terenie naszej miejscowości. Pan Wójt 

poprosił o podjęcie uchwały, przypomniał iż wcześniejsze ustalenia były takie, aby nie 

przeszkadzać w realizacji inwestycji związanych z budową sieci sklepów. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy podziękowała Panu Wójtowi, po czym otworzyła dyskusję 

w tym temacie. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu Komisji, opinia jest pozytywna.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że 

radni nie zabrali głosu zamknęła dyskusję, a następnie poddała pod głosowanie uchwałę                          

w sprawie opinii jednostek pomocniczych Gminy Rakszawa do projektu uchwały Rady Gminy 

Rakszawa w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych na terenie Gminy Rakszawa 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powiedziała, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LII/407/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 czerwca 2023 roku w sprawie opinii jednostek pomocniczych 

Gminy Rakszawa do projektu uchwały Rady Gminy Rakszawa w sprawie ustalenia 

maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Rakszawa, 

odczytała jej treść, po czym uznała punkt dziesiąty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 11 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 

oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych 



wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym 

kończą 6 lat w przedszkolu publicznym i w oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Rakszawa. Pani Wiceprzewodnicząca                                      

o przybliżenie projektu tej uchwały poprosiła Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że w Gminie funkcjonuje przedszkole i oddziały przedszkolne, Gmina 

ma obowiązek prowadzenia zajęć przedszkolnych dla sześciolatków, inne roczniki są dobrą 

wolą Gminy, w tej chwili są miejsca w przedszkolach, gdzie przyjmowane są czterolatki, jest 

też żłobek. Zgodnie z obowiązującymi przepisami bezpłatny czas nauki w przedszkolu to jest 

pięć godzin, dla osób chcących podjąć pracę jest to zbyt krótko, pozostałe godziny są płatne, 

opłaty są naliczane za faktycznie rozpoczętą godzinę, powyżej pięciu godzin, kwota jaka jest 

proponowana to1,30 zł, przy założeniu że dziecko korzystałoby z maksymalnej ilości godzin 

dziennie, powyżej obowiązkowych 5 godzin wówczas oplata wyniosłaby 8,00 zł dziennie. Pan 

Wójt powiedział, iż dobrze by było, gdyby dziecko zgłoszone do pobytu na dłuższy czas, 

faktycznie w przedszkolu przebywało, żeby nie było sytuacji że nauczyciel musi siedzieć                        

w pustej sali, za takie godziny trzeba zapłacić. Pan Wójt poprosił radnych o podjęcie uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy podziękowała Panu Wójtowi, po czym otworzyła dyskusję 

w tym temacie. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu Komisji, opinia jest pozytywna. Pan Przewodniczący zapytał, jakie jest 

obłożenie przedszkola w okresie wakacyjnym. 

Pan Wójt powiedział, iż zgodnie z przepisami dzieci mają zapewnioną opiekę również                               

w okresie wakacyjnym, z drobnymi wyjątkami, nie są to całe wakacje, ale trzeba przeprowadzić 

remonty, jeżeli chodzi o obłożenie, to na dzień dzisiejszy Szkoła Podstawowa Nr 1, czyli klasy 

I – III i przedszkole, już jest za mała, chcąc sprostać zapotrzebowaniu, jakie wynika z ilości 

podań złożonych do tamtejszego przedszkola, dotychczasowy pokój nauczycielski będzie 

przerobiony na kolejną salę przedszkolną, dodał iż klasy I – III zostają w tym budynku. Jeżeli 

chodzi o wakacje to liczba podań jest ogromna, na początku miało być dwie, trzy grupy, nie 

wiadomo, czy nie skończy się na czterech, liczba podań jest bardzo duża, po wstępnych 

rozmowach z Panem Dyrektorem można powiedzieć, że uda się przyjąć wszystkie dzieci, 

niemniej jednak trzeba pamiętać, że nauczyciele również mają urlopy do wykorzystania. Pan 

wójt zaapelował do rodziców, że jeżeli zapisują dzieci do przedszkola na okres wakacyjny, to 

żeby te dzieci chodziły, żeby niepotrzebnie nie angażować nauczycieli, którzy w tym czasie 

mogliby wykorzystywać swój urlop. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że 

radni nie zabrali głosu zamknęła dyskusję, a następnie poddała pod głosowanie uchwałę                            

w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym 

do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w przedszkolu 

publicznym i w oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez 

Gminę Rakszawa 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powiedziała, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LII/408/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 czerwca 2023 roku w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku szkolnego                    

w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat w przedszkolu publicznym i w oddziałach 



przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Rakszawa, odczytała 

jej treść, po czym uznała punkt jedenasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyłączenia Branżowej Szkoły I Stopnia z Zespołu Szkół 

Tekstylno – Gospodarczych im. Bolesława Żardeckiego w Rakszawie. Pani 

Wiceprzewodnicząca o przybliżenie projektu tej uchwały poprosiła Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że w ramach Zespołu Szkół Tekstylno – Gospodarczych w rejestrze była 

Branżowa Szkoła I Stopnia, żeby ją wygasić potrzebne jest podjęcie uchwały  takiej treści. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy podziękowała Panu Wójtowi, po czym otworzyła dyskusję 

w tym temacie. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu Komisji, opinia jest pozytywna.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że 

radni nie zabrali głosu zamknęła dyskusję, a następnie poddała pod głosowanie uchwałę                          

w sprawie wyłączenia Branżowej Szkoły I Stopnia z Zespołu Szkół Tekstylno – Gospodarczych 

im. Bolesława Żardeckiego w Rakszawie 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powiedziała, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LII/409/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 czerwca 2023 roku w sprawie wyłączenia Branżowej Szkoły 

I Stopnia z Zespołu Szkół Tekstylno – Gospodarczych im. Bolesława Żardeckiego                                   

w Rakszawie, odczytała jej treść, po czym uznała punkt dwunasty porządku obrad za 

wyczerpany.  

 

Ad. 13 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu trzynastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LI/401/23Rady Gminy Rakszawa z dnia 

28 kwietnia   2023 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023 Pani 

Wiceprzewodnicząca o przybliżenie projektu tej uchwały poprosiła Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż ta uchwała zmienia zapisy uchwały Nr LI/401/23Rady Gminy                  

z dnia 28 kwietnia 2023 r. w zakresie sposobu finansowania deficytu oraz źródeł przychodu 

budżetu w 2023 r. W zmienianej uchwale źródła przychodów budżetu określono  w sposób 

następujący: 

1) z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach                  

w kwocie 496.858,59 zł (było 1.251.443,90 zł)  

2) z nadwyżki budżetu z lat ubiegłych w kwocie 2.968.344,68 zł (było 2.933.664,68 zł) ,  

3) z wolnych środków budżetu, o których mowa w art. 217 ust. pkt 6 ustawy o kwotę 

2.919.853,32 zł(było 2.954.533,32 zł). 

 

 



Wiceprzewodnicząca Rady Gminy podziękowała Pani Skarbnik, po czym otworzyła dyskusję 

w tym temacie. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu Komisji, opinia jest pozytywna.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że 

radni nie zabrali głosu zamknęła dyskusję, a następnie poddała pod głosowanie uchwałę                        

w sprawie zmiany Uchwały Nr LI/401/23Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia   2023 r. 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powiedziała, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LII/410/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 czerwca 2023 roku w sprawie zmiany Uchwały                                      

Nr LI/401/23Rady Gminy Rakszawa z dnia 28 kwietnia   2023 r. w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Rakszawa na rok 2023, odczytała jej treść, po czym uznała punkt trzynasty porządku 

obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 14 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu czternastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy finansowej 

Powiatowi Łańcuckiemu. Pani Wiceprzewodnicząca o przybliżenie projektu tej uchwały 

poprosiła Pana Wójta. 

Pan Wójt poprosił radnych o podjęcie tej uchwały, powiedział że ta uchwała jest kolejną 

uchwałą w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu, pomoc dotyczy przebudowy drogi 

powiatowej Węgliska – Trzeboś. kwota pomocy to 175.000,00 zł. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy podziękowała Panu Wójtowi, po czym otworzyła dyskusję 

w tym temacie, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknęła dyskusję, a następnie 

poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia przez Gminę Rakszawa pomocy 

finansowej Powiatowi Łańcuckiemu 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 9  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 3 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powiedziała, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LII/411/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 czerwca 2023 roku w sprawie udzielenia przez Gminę 

Rakszawa pomocy finansowej Powiatowi Łańcuckiemu, odczytała jej treść, po czym uznała 

punkt czternasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 15 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu piętnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023. 

Pani Wiceprzewodnicząca o przybliżenie projektu tej uchwały poprosiła Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż projekt uchwały wraz z autopoprawką obejmuje następujące 

zmiany: 

1. Zwiększa się dochody budżetu o kwotę 339.379,00 zł z tego na dochody bieżące 

przypada kwota 115.529,00 zł pochodząca z  weryfikacji wykonania dochodów                        



w okresie od stycznia 2023 r. oraz wpływy z części opłaty za zezwolenie na sprzedaż 

napojów alkoholowych w obrocie hurtowym w opakowaniach jednostkowych o ilości 

nominalnej napoju nieprzekraczającej 300 ml (tzw. małpkach), stanowiące jej dochód 

w wysokości 50% wpływów z tej opłaty za sprzedaż napojów alkoholowych 

prowadzonych na jej terenie (zgodnie z art. 92 ust. 11 ustawy o wychowaniu                                   

w trzeźwości) z przeznaczeniem na gminny program przeciwdziałania alkoholizmowi 

w kwocie 16.245,00 zł. 

 Dochody majątkowe stanowią kwotę 223.850,00 zł z tego: 

− 17.850,00 zł stanowi dotacja na dofinasowanie zadania z zakresu demontażu, zbierania, 

transportu oraz unieszkodliwiania odpadów zawierających azbest na podstawie 

wniosku o dotację w ramach programu priorytetowego NFOŚiG pod nazwą 

„Ogólnopolski program finansowania usuwania wyrobów zawierających azbest”. 

− 206.000,00 zł stanowią dochody ze sprzedaży działek Nr 7403/8. 

2. Zmniejsza się dochody majątkowe o kwotę 2.660.000,00 zł w związku ze zmianą 

terminu realizacji zadania które było przewidziane na rok 2023 a po przetargu                                 

i podpisaniu umowy termin obejmuje także rok 2024 oraz wydatki majtkowie związane 

z realizacją tego zadania w w/w kwocie. 

Zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 374.059,00 zł, w tym na: 

− wydatki bieżące o kwotę 157.059,00 zł, 

− wydatki majątkowe o kwotę 217.00,00 zł. 

Wydatki bieżące obejmują : 

− bieżące utrzymanie dróg wewnętrznych kwota 1.834,00 zł (rozdział 60017 Drogi 

wewnętrzne); 

− usługi związane z gospodarką mieszkaniową w kwocie 20.000,00 zł (rozdział 70005 

Gospodarka gruntami i nieruchomościami); 

− wydatki związane z bieżącym funkcjonowaniem urzędu gminy (zakup klimatyzatora) 

kwota 4.000,00 zł; 

− wydatki związane z bieżącą działalnością OSP  kwota 10.000,00 zł; 

− wydatki związane z zakupem wyposażenia do szkoły (rozdział 80101) kwota 10.000,00 

zł; 

− wydatki związane z bieżącą działalnością gminnego ośrodka pomocy społecznej                          

w Rakszawie w kwocie 14.300,00 zł (rozdział 85219); 

− wydatki związane z realizacją programu przeciwdziałania alkoholizmowi w kwocie 

16.245,00 zł (rozdziała 85154); 

− wydatki związane z bieżącą działalnością schroniska młodzieżowego w kwocie 

45.000,00 zł (rozdział 85417 ); 

− wydatki związane z bieżącym utrzymaniem obiektów sportowych  kwota 1.000,00 zł 

(rozdział 92601); 

− wprowadza się  środki z wolnych środków budżetu, o których mowa w art. 217 ust 2 

pkt 6 ustawy o kwotę 34.680,00 zł, z przeznaczeniem na finansowanie deficytu, w tym 

z Funduszu Pomocy na podstawie ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy 

obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, na 

wydatki związane  realizacją dodatkowych zadań oświatowych związanych                                      

z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami 

Ukrainy (rozdział 80195).  

 Wydatki majątkowe obejmują kwotę 217.000,00 zł z tego : 

− na pomoc finansową dla powiatu łańcuckiego na przebudowę drogi powiatowej                           

nr 1369R Węgliska – Trzeboś"  w kwocie 175.000,00 zł; 

− na zadanie pn.”Przebudowa łazienek w publicznym przedszkolu” kwota 10.000,00 zł. 

https://sip.lex.pl/#/document/16791032?unitId=art(9(2))ust(11)&cm=DOCUMENT


− zabezpieczenia się środki na realizację zadania związanego z  usuwaniem azbestu                          

w gminie Rakszawa w kwocie 21.000,00 zł (łącznie z wkładem własnym po stronie 

gminy kwota 3.150,00 zł – dotacja 17.850,00 zł); 

− na przygotowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na zadanie pn. „Utworzenie 

ogólnodostępnego i integracyjnego placu zabaw w Rakszawie” kwota 11.000,00 zł. 

Wprowadza się  środki z wolnych środków budżetu, o których mowa w art. 217 ust 2 pkt 6 

ustawy o kwotę 34.680,00 zł, z przeznaczeniem na finansowanie deficytu, w tym z Funduszu 

Pomocy na podstawie ustawy z dnia 12 marca 2022r. o pomocy obywatelom Ukrainy                                  

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, na wsparcie samorządu 

terytorialnego w realizacji dodatkowych zadań oświatowych związanych z kształceniem, 

wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi obywatelami Ukrainy. Źródła 

finansowania zwiększonego deficytu określa § 2 projektu uchwały. 

Łączny deficyt budżetu po zmianach wynosi 6.469.227,59 zł i będzie sfinansowany z: 

1) z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach                     

o kwotę 496.858,59 zł, 

2) z nadwyżki budżetu z lat ubiegłych w kwocie  2.968.344,68 zł,  

3) z wolnych środków budżetu, o których mowa w art. 217 ust. pkt 6 ustawy kwota 

3.004.024,32 zł. 

W załączniku Nr 1 przedstawiono zmianę w planie dochodów i wydatków dla środków 

gromadzonych na wydzielonych rachunkach bankowych jednostek budżetowych 

prowadzących działalność określoną w ustawie o systemie oświaty w związku z przeniesieniem 

obsługi stołówki szkolnej z ZSPiP Nr 1 do ZSTG. 

W załączniku Nr 2 do uchwały przedstawiono zmiany kwot dotacji udzielanych z budżetu 

Gminy w 2023 r.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy podziękowała Pani Skarbnik, po czym otworzyła dyskusję 

w tym temacie. 

Pan Wójt powiedział, że zwiększane są wydatki związane z funkcjonowaniem schroniska 

młodzieżowego, dzieje się to na skutek tego, że Schronisko zaczęło zarabiać, środki są 

potrzebne np. na zakup produktów z których gotują w tamtejszej kuchni. Placówka się rozwija, 

świadczy usługi nie tylko hotelarskie, na niektóre terminy nie ma miejsc. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu Komisji, opinia jest pozytywna.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym,                      

że radni nie zabrali głosu zamknęła dyskusję, a następnie poddała pod głosowanie uchwałę                     

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023. 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powiedziała, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LII/412/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 czerwca 2023 roku w sprawie wprowadzenia zmian                               

w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2023, odczytała jej treść, po czym uznała punkt piętnasty 

porządku obrad za wyczerpany.  

Ad. 16 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu szesnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na 



lata 2023 - 2031 Pani Wiceprzewodnicząca o przybliżenie projektu tej uchwały poprosiła Pana 

Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż ta uchwała zawiera zmianę terminu realizacji przedsięwzięcia 

pn. „Uregulowania gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Rakszawa”, pierwotnie miał to być 

rok 2023, po przetargu okazało się, że złożoność przedsięwzięcia wymaga wydłużenia terminu 

realizacji na rok 2024. W związku ze zmianą tego terminu ulegną zmianie limity wydatków na 

w/w zadanie, na lata 2023 i 2024. Ponadto dokonano aktualizacji wielkości budżetu roku 2023 

oraz zmiany prognozy budżetu na rok 2024, dokonano także korekty źródeł finansowania 

deficytu i przychodów budżetu w 2023 r. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy podziękowała Pani Skarbnik, po czym otworzyła dyskusję 

w tym temacie. 

Przewodniczący Komisji Społecznej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wspólnym posiedzeniu Komisji, opinia jest pozytywna.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy radni chcą zabrać głos, w związku z tym, że 

radni nie zabrali głosu zamknęła dyskusję, a następnie poddała pod głosowanie uchwałę                          

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2023 - 2031 

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powiedziała, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LII/413/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 czerwca 2023 roku w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Rakszawa na lata 2023 - 2031, odczytała jej treść, po czym uznała punkt 

szesnasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 17 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu siedemnastego porządku obrad 

tj. przedstawienia Raportu o stanie Gminy Rakszawa za 2022 rok oraz debata. Pani 

Wiceprzewodnicząca oddała głos Panu Wójtowi. 

Pan Wójt powiedział, że w Raporcie o stanie Gminy skupił się na zmianach demograficznych 

i na inwestycjach, jeżeli chodzi o zmiany demograficzne, to nastąpił spadek liczby 

mieszkańców, co jest związane z większą ilością zgonów niż narodzin, społeczeństwo jest coraz 

starsze. Największym problemem jest brak obowiązku meldunkowego, na terenie Gminy 

Rakszawa zamieszkuje bardzo wiele osób, które nie są tu  zameldowane, weryfikowane jest to 

w sytuacji, kiedy te osoby kierują dzieci do szkoły, czy do żłobka, wówczas dopiero się tu 

meldują, brak jest administracyjnych możliwości przymuszenia osób do meldunku, są też osoby 

zameldowane, ale tu nie mieszkają. Pan Wójt powiedział, iż dynamikę zmian pokazuje ilość 

oddawanych budynków, w 2017 roku do użytkowania oddano 12 budynków mieszkalnych,                   

w 2021 roku 27 budynków mieszkalnych, w 2022 roku 35 budynków, dynamicznie wzrasta 

także ilość wydawanych pozwoleń na budowę, w roku 2017 było 1884 budynki mieszkalne, na 

koniec 2021 roku było to 1999, ceny działek w miejscowości Rakszawa wzrosły dwukrotnie. 

Jeżeli chodzi o inwestycje, to w 2022 roku najistotniejsze wydatki związane były z pomocą 

Powiatowi, gminy finansują zadania Powiatu nawet w większym stopniu, jak Powiat, widoczna 

jest przebudowa przejść dla pieszych w Centrum Rakszawy, co znacznie poprawiło 

bezpieczeństwo, dodał iż ma nadzieję, że niebawem powstanie długo wyczekiwane przejście 

koło Szkoły Podstawowej Nr 2. Duże zmiany następują w miejscowości Węgliska, w centrum 

powstaje Remiza Strażacka, obok szkoły pojawiło się boisko, plac zabaw, w tej chwili jest tam 



przebudowywana droga i powstaje nowy chodnik. W 2022 roku gminni pracownicy 

gospodarczy stali się mobilni, zakupiony ostał dla nich samochód, dzięki czemu szybciej 

docierają na miejsce, są bardziej widoczni i mogą wykonywać więcej działań. Pan Wójt 

powiedział iż wydatki na OSP w 2022 roku wyniosły 313.000,00 zł, a jeszcze niedawno cały 

budżet OSP zamykał się w kwotach 80.000,00 – 100.000,00 zł. Wspomniane wcześniej środki 

wydatkowane były m.in. na wyposażenie świetlicy w OSP Rakszawa, była to też dotacja na 

zakup samochodu pożarniczego lekkiego, dodał iż nieprawdziwe są pojawiające się informacje 

o zaniżaniu kwot na funkcjonowanie OSP, w ponad 100 – letniej historii straży pożarnej                            

w Rakszawie OSP otrzymało dopiero trzeci nowy samochód, a drugi w tej kadencji. Pan Wójt 

powiedział, iż działanie Gminy ukierunkowane jest również na działanie jednostek 

oświatowych, duże środki są przeznaczane na funkcjonowanie szkół, w 2022 roku środki 

przeznaczane były na Schronisko Młodzieżowe, które działa na dość wysokim poziomie, 

ponadto w 2022 roku został uruchomiony Żłobek, który ma być powiększony, opłaty są na 

poziomie jednym z najniższych w Powiecie. Kolejne działania dotyczą gospodarki ściekowej                      

i ochrony wód, rozpoczęty jest ogromny program związany z przebudową sieci wodociągowej, 

kanalizacyjnej oraz przydomowych oczyszczalni ścieków, była to wówczas kwota około 

900.000,00 zł, teraz jest to kilka milionów złotych, program jest kontynuowany, również                          

w 2022 roku rozpoczęła się przebudowa stadionu sportowego wówczas była to kwota 

2.358.000,00 zł, Pan Wójt podkreślił, że są to głównie kwoty związane z dofinansowaniami, 

wyraził nadzieję, że jeszcze w tym roku, znacznie przed terminem dojdzie do odbioru stadionu, 

poprawia się infrastruktura związana z rekreacją indywidualną, place zabaw będą już w każdej 

miejscowości, w ubiegłym roku był w miejscowości Węgliska, a w tym roku będzie                                  

w miejscowości Wydrze, gdzie w tamtym roku powstało boisko plażowe. Pan Wójt powiedział, 

iż ocenia stan Gminy jako bardzo dobry, tym bardziej, że pomimo bardzo dużych inwestycji 

nie jest zwiększane zadłużenie Gminy, co jest bardzo dobrym podsumowaniem dofinansowań, 

jakie Gmina pozyskała. Pan Wójt podziękował za współpracę wszystkim dyrektorom 

jednostek, wszystkim pracownikom wszystkich jednostek, wszystkim radnym, sołtysom oraz 

wszystkim osobom zaangażowanym. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy podziękowała Panu Wójtowi, po czym otworzyła dyskusję 

nad Raportem o stanie Gminy Rakszawa za 2022 rok. 

Pan P. Frączek powiedział, iż każdy kto mieszka w naszej Gminie może zauważyć, że od 

jakiegoś czasu kampania wyborcza mocno nabiera tempa, jako radny cieszy się z tego, wydaje 

się, że hejty mają demotywować, a dzieje się odwrotnie, one motywują Radę i Wójta do pracy, 

żeby było jak najlepiej, porównując do czasów historycznych powiedział, iż „Wójt zastał 

Gminę drewnianą, a zostawił murowaną, jak kiedyś Król Polski”, dodał że jest to przenośnia, 

ale kto uczciwie podchodzi do oceny, widzi co zostało zrobione. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos w temacie 

Raportu, w związku z tym że nikt nie zabrał głosu zamknęła dyskusję, po czym uznała punkt 

siedemnasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 18 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu osiemnastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi gminy Rakszawa wotum zaufania. Pani 

Wiceprzewodnicząca o przybliżenie projektu tej uchwały poprosiła Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, że praca którą wykonuje niech się obroni tym, co się wokół dzieje, są 

bardzo dobrze rozwijające się szkoły, zmiany w nich idą w bardzo dobrym kierunku, nie da się 

ich nie zauważyć, dodał iż rozmawiał z osobami, które twierdziły, że w Rakszawie dzieje się 

źle, wszystkie informacje czerpią ze stron internetowych, z Facebooka, a przyjeżdżają tu tylko 



trzy razy do roku nie wiedziały, że w Rakszawie jest żłobek, że jest rozbudowane przedszkole, 

że buduje się stadion, dlatego też zachęca wszystkich, aby sami dowiadywali się o tym co dzieje 

się w Gminie, żeby nie korzystali z dziwnych stron, czy kont internetowych, gdzie informacje 

są „wyssane z palca”. Pan Wójt powiedział iż mieszkańcy działają na rzecz Gminy, zachęcił 

ich, aby nadal to robili, po czym jeszcze raz wszystkim podziękował za współpracę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy podziękowała Panu Wójtowi, po czym poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi gminy Rakszawa wotum zaufania 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powiedziała, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LII/414/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 czerwca 2023 roku w sprawie udzielenia Wójtowi gminy 

Rakszawa wotum zaufania, odczytała jej treść, po czym uznała punkt osiemnasty porządku 

obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 19 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu dziewiętnastego porządku 

obrad tj. podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rakszawa za 2022 rok Pani Wiceprzewodnicząca 

zapoznała zebranych z uchwałą nr 3/31/2023 z dnia 26 kwietnia 2023 r. Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie w sprawie wydania opinii o przedłożonym 

przez Wójta Gminy Rakszawa sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2022 rok, dodała 

iż pełna treść uchwały wraz z uzasadnieniem została dołączona do materiałów na dzisiejszą 

sesję. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poprosiła Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej                           

o przedstawienie opinii o wykonaniu budżetu Gminy za 2022 rok. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż Komisja Rewizyjna pracowała na dwóch 

posiedzeniach, w dniach 28 kwietnia i 26 maja 2023 roku, na których rozpatrywała 

sprawozdanie Wójta Gminy Rakszawa z wykonania budżetu za 2022 rok, zapoznała się ze 

sprawozdaniami i uwagami a także wysłuchała ustnych wyjaśnień Skarbnika i Wójta Gminy, 

treść całej opinii radni mają dołączoną do materiałów na dzisiejszą sesję. Komisja Rewizyjna 

w trakcie prac nie wniosła uwag do sprawozdania z wykonania budżetu  i rekomenduje                              

o podjęcie uchwały jak w proponowanym brzmieniu. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy podziękowała Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej, po 

czym otworzyła dyskusję w temacie tej uchwały, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu 

zamknęła dyskusję, a następnie poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rakszawa za 

2022rok 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12   

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powiedziała, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LII/415/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 czerwca 2023 roku w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Rakszawa za 2022rok, odczytała 

jej treść, po czym uznała punkt dziewiętnasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

 



Ad. 20 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przeszła do realizacji punktu dwudziestego  porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za 2022 rok dla Wójta Gminy 

Rakszawa. Pani Wiceprzewodnicząca poprosiła Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej                                            

o przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

w Rakszawie z dnia 26 maja 2023 r. w sprawie o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Rakszawa za 2022 rok: 

„Komisja Rewizyjna Rady Gminy Rakszawa o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy 

za rok 2022  

Na podstawie art.18 a ust.3 ustawy z dnia 8 marca 1990r o samorządzie gminnym (tekst 

jedn. Dz.U.  z 2023 poz.40), art.270 ust.3 ustawy o finansach publicznych (Dz. U. z 2022 r 

poz.1634 z późn.zm.) 

Komisja Rewizyjna Rady Gminy po rozpatrzeniu: 

1.  Sprawozdania finansowego, 

2. Sprawozdanie Wójta Gminy Rakszawa z wykonania budżetu za 2022 wraz z informacją                   

o stanie mienia  

3. Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2022rok. 

Na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej w dniach 28 kwietnia 2023 i 26 maja 2023roku  

dokonała oceny wykonania budżetu i postanawia: 

1) Ocenić pozytywnie sprawozdanie z wykonania budżetu za 2022 rok, 

2) Wnioskuje o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Rakszawa za 2022 rok 

Wniosek przyjęto w głosowaniu jawnym, następującym stosunkiem głosów: 

 Za udzieleniem absolutorium – 6 głosów 

Przeciwko udzieleniu absolutorium – 0 głosów 

Wstrzymujących się – 0 głosów”  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapoznała radnych z uchwałą Nr 3/40/2023 z dnia 2 czerwca 

2023 roku Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie, w sprawie 

zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Rakszawie o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy Rakszawa z tytułu wykonania budżetu gminy za 2022 r., dodała 

iż pełną treść uchwały radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. Pani Wiceprzewodnicząca 

otworzyła dyskusję w temacie tej uchwały, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu 

zamknęła dyskusję, a następnie poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie udzielenia 

absolutorium za 2022 rok dla Wójta Gminy Rakszawa 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy powiedziała, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr LII/416/23 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 30 czerwca 2023 roku w sprawie udzielenia absolutorium za 

2022 rok dla Wójta Gminy Rakszawa, odczytała jej treść, po czym uznała punkt dwudziesty 

porządku obrad za wyczerpany. Pani Wiceprzewodnicząca ogłosiła kilka minut przerwy. 

 

 

Ad. 21 

 

Po przerwie Wiceprzewodnicząca Rady Gminy wznowiła obrady i przeszła do realizacji punktu 

dwudziestego pierwszego porządku obrad tj. wnioski i zapytania radnych. Pani 



Wiceprzewodnicząca zapytała, czy radni chcą zabrać głos w tym punkcie, w związku z tym, że 

radni nie zabrali głosu zamknęła dyskusję, po czym uznała punkt dwudziesty pierwszy 

porządku obrad za wyczerpany.  

 

 

Ad. 22 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad 

tj. sprawy różne. 

Pan S. Piersiak zapytał odnośnie inwestycji w miejscowości Wydrze. 

Pan Wójt powiedział, że jeżeli chodzi o sołectwo Wydrze, to w tej chwili w Wydziale 

Budownictwa jest składany wniosek na przebudowę drogi (wykonanie nawierzchni asfaltowej) 

Wydrze Morgi, drogi Kąty Wydrzańskie – Wydrze oraz drogi Kormanice. 21 dni to 

maksymalny termin na otrzymanie odpowiedzi ze Starostwa, Wykonawca chce od połowy lipca 

rozpocząć fizyczne wykonywanie tych inwestycji, jeżeli chodzi o sieci wodociągowe, to 

odcinek na granicy Wydrza i Rakszawy Górnej sieć jest w trakcie realizacji, dokumentacja jest 

na ukończeniu, jeżeli chodzi o wodociąg koło Kurników i Kormanic, tam również 

dokumentacja jest na ukończeniu, ten odcinek trzeba wykonać jeszcze przed asfaltowaniem, 

ponadto mają być wykonywane przydomowe oczyszczalnie ścieków, dodał iż m.in. na terenie 

miejscowości Wydrze będą wymieniane hydranty. Pan Wójt powiedział, iż inwestycje nie są 

wykonywane tylko w Wydrzu, w każdej miejscowości coś jest robione, są robione sieci 

wodociągowe, kanalizacyjne, oświetlenia, znaczna część prac będzie wykonywana już                

w okresie wakacyjnym, ma być wykonanych 60 przydomowych oczyszczalni ścieków, cztery 

przepompownie, 17 odcinków sieci wodociągowych i kanalizacyjnych oraz 14 dróg, ponadto 

wykonywane są dwie drogi powiatowe. Pan Wójt powiedział, iż te inwestycje są realizowane 

z Polskiego Ładu, przybliżył radnym kwestie z tym związane. Pan Wójt poinformował radnych, 

że zakończyły się sprawy związane z przejęciem rzeki, ten odcinek jest już Gminy, dodał iż 

ważną dla Niego sprawą jest doprowadzenie do przebudowy drogi na tzw. ujęciach wody,                       

w tej chwili na ledowe wymieniane jest oświetlenie na terenie Wołochów i Kościelnego. 

Pan J. Panek – sołtys sołectwa Rakszawa Dolna zwracając się do Pana Wójta poprosił, aby 

spowodował, żeby ogłoszenia umieszczane na stronie internetowej Urzędu Gminy nie były 

„zagmatwanymi sprawami”, powinny one pomagać mieszkańcom, a nie wprowadzać w błąd, 

za przykład podał „że z dniem 30 czerwca upływa termin składania wniosków o pakiet niższego 

prądu dla mieszkańców, nie jest to prawda”, dodał że jak ktoś pisze, niech pisze prawdę, albo 

cytuje zarządzenie w tej sprawie, termin składania tych wniosków nie kończy się z dniem 30 

czerwca. Pan sołtys powiedział, iż rozmawiał już z Wójtem na ten temat i zwracając się do Pana 

Wójta i Przewodniczącego Komisji Społecznej zapytał, dlaczego plac zabaw przy Szkole 

Podstawowej Nr 1 nie został przygotowany do sezonu, ten plac zabaw jest w złym stanie , 

Powiedział, „Pan Wójt potwierdził moje obawy i moje uwagi”, poprosił aby spowodować, aby 

na tym placu zabaw było miejsca na którym mogłyby usiąść osoby, które przychodzą z dziećmi, 

w tej chwili trzeba stać, dodał iż zgłasza to co zgłaszają Mu mieszkańcy, gdyż takie prawo mają 

mieszkańcy, a sołtys ma obowiązek informować o tym Radę i Wójta, dodał iż w Radzie były 

takie dobre zwyczaje, że Komisja dokonywała przeglądów takich rzeczy i składała 

sprawozdania na Radzie. Pan J. Panek powiedział, iż „nie wie dlaczego wytworzyła się taka 

sytuacja, że w przedszkolu ogłoszono bezprawnie nową rekrutację dzieci, które miały 

obowiązującą umowę na pobyt w przedszkolu, statut tego przedszkola mówi, że rok szkolny 

zaczyna się 1 września i trwa do kończ sierpnia, tak zostały zawarte umowy z rodzicami dzieci, 

którzy chcą posyłać dzieci do przedszkola”, dodał iż nie wie kto wydał na to zgodę, zaznaczył 



że organem prowadzącym jest Wójt. Pan Sołtys powiedział, iż są osoby, które z jakiegoś 

powodu się spóźniły, czy zapomniały się zgłosić, jest jakaś rezerwowa lista „tego nielegalnego 

naboru na okres wakacyjny”, jeżeli te osoby załatwią sobie opiekunów, albo inne przedszkole 

i „założą sprawę szkole, czy Gminie, to trzeba będzie im zapłacić, za pobyt gdzie indziej, bądź 

za opiekuna”. Pan sołtys powiedział, iż jest bardzo zadowolony, że Rada Gminy podjęła dzisiaj 

uchwałę o pomocy finansowej dla Powiatu, są to środki na poszerzenie drogi powiatowej 

Węgliska – Trzeboś, dodał iż według Niego „Pan Przewodniczący Rady zwołał nielegalne 

posiedzenie z władzami Powiatu, na to spotkanie przyszło tylko 6 osób z 15-to osobowego 

składu Rady, a gości było 7.  

Pan Wójt przypomniał, iż już kilkakrotnie wspominał, żeby z uwagą słuchać sesji, nie tylko 

dzisiaj, wiele spraw było już poruszonych dzisiaj, oprócz tematu dotyczącego pakietu prądu, 

ten temat sprawdzi. Jeżeli chodzi o plac zabaw przy Szkole Podstawowej Nr 1, to rzeczywiście 

były rozmowy, że ten plac jest w złym stanie technicznym, ale właśnie dzisiaj została 

wprowadzona zmiana do budżetu dotyczącą zaprojektowania, przebudowania i wybudowania 

nowej części tamtejszego placu zabaw, ma on być przystosowany dla osób niepełnosprawnych, 

radni zapoznali się ze stanem placów zabaw na terenie Gminy, skutkiem tego jest przebudowa 

placu zabaw przy Szkole Podstawowej Nr 2, plac zabaw przy Szkole Podstawowej Nr 1 na 

razie własnymi siłami ma być zmodernizowany, a po otrzymaniu dofinansowania ma być 

przebudowany, jeżeli chodzi o miejsca do siedzenia, to znajdowały się tam ławki, również                   

w okolicy tego placu, niemniej jednak zweryfikuje ten temat. Jeżeli chodzi o przedszkole, Pan 

Wójt powiedział, iż również dzisiaj informował radnych, że jest tyle podań na okres wakacyjny, 

że będą tworzone kolejne grupy, które będą obejmowały także osoby, które nie zgłosiły się                  

w terminie. Pan Wójt wyjaśnił, iż nie jest to nielegalna rekrutacja, tylko dyrektor musiał mieć 

informację, ile z dzieci uczęszczających do przedszkola jest zainteresowanych chodzeniem do 

przedszkola w okresie wakacyjnym, bo nie można spowodować, że całe przedszkole będzie 

otwarte, nie można doprowadzić do takiej sytuacji że na ten okres zapisało się 90 osób, a później 

do przedszkola uczęszczało 50 dzieci, w związku z czym przedszkolanki nie mogły 

wykorzystywać urlopu. Na początku wydawało się że będą wystarczające 2, maksymalnie 3 

grupy, a dzisiaj Pan Wójt informował już radnych, że grup może być nawet 4. Pan Wójt 

powiedział, iż również przy żłobku będzie nowy plac zabaw dostosowany dla dzieci 

żłobkowych. Jeżeli chodzi o spotkanie z Powiatem, to pierwsze spotkanie było zainicjowane 

przez Pana Wójta, poprosił Pana Starostę o spotkanie na którym omówiłby sytuację związaną 

z przebudową drogi powiatowej, na to spotkanie Pan Starosta wysłał swojego zastępcę, później 

był termin, który odpowiadał Panu Wójtowi i Panu Przewodniczącemu, nie odpowiadał Panu 

Staroście, kolejny termin nie odpowiadał większości radnych, gdyż proponowany był w takich 

godzinach, że nie można było zorganizować spotkania, kolejny termin zbiegł się z planowanym 

przez Pana Wójta z dużym wyprzedzeniem urlopem, tu Pan Przewodniczący miał pełne 

poparcie do przekazywania stanowiska, również przez radnych, Wójt i Rada mieli wspólne 

stanowisko, w związku z czym nie było konieczności, żeby spotykała się cała Rada. W kwestii 

pomocy dla Powiatu, to ten temat był omówiony na dzisiejszej Komisji, zapadła wspólna 

decyzja, że pomoc będzie udzielona, w efekcie czego została podjęta uchwała. Jeżeli chodzi              

o komentowanie na stronach i forach internetowych, to jest pewna grupa osób 

niezadowolonych, ta grupa będzie każdą sprawę komentować. Pan Wójt powiedział, iż 

sprzeciwu nie budzi fakt pomagania finansowego Powiatowi, tylko forma, bez żadnego 

porozumienia, nie było to przedyskutowane w żaden sposób, na forum Wójtów, Zarząd Powiatu 

podjął samodzielną uchwałę w jakiej formie gminy mają prosić, aby realizować zadania 

powiatowe na terenie danej gminy i ubiegać się o możliwość mniejszego dopłacenia do zadań, 

które realizuje Powiat. Gminy ubiegają się o to, żeby Powiat zrealizował swoje zadanie i proszą 



o to, aby jak najmniej do niego dołożyć. W przypadku tej drogi można było się starać                               

o dofinansowanie z Polskiego Ładu, wówczas wkład własny wynosiłby 2%, a tu wniosek został 

złożony i dofinansowanie jest 50/50, w innych miejscach Powiatu pozyskano dofinansowania 

rzędu 70 – 80%. Nawiązując do tematu informacji na stronach internetowych Pan Wójt 

powiedział, iż na stronie internetowej Starostwa jest informacja, że Powiat buduje drogę, ale że 

Gmina współfinansuje, to takiej informacji ciężko znaleźć.  Pan Wójt powiedział, iż Gmina 

zrobiła wszystko, aby Powiatowi pomóc, w drugą stronę już tak nie jest. 

Pan P. Frączek powiedział, iż osobiście nie mógł uczestniczyć w spotkaniu z przedstawicielami 

Powiatu, nazywanie go nielegalnym nie jest właściwe, było to spotkanie robocze, które miało 

posłużyć rozwiązywaniu problemów, mówienie o nielegalnym naborze do przedszkola, gdzie 

Wójt tłumaczył dlaczego tak się działo, jaki był tego powód, chodziło o gospodarne 

rozwiązanie sprawy przy jednoczesnym poszanowaniu ludzi. Pan radny powiedział, iż od lat 

pracuje w inwestycjach i nie może sobie wyobrazić sytuacji, że nie widzi planu, że ktoś 

podejmuje decyzje i nie konsultuje rozwiązań, a tu patrząc na kwestię wejścia przez Powiat na 

prywatne działki i oczekiwanie, że Gmina rozwiąże problem jest sytuacją kuriozalną, było to 

w pewnym sensie postawieniem Gminy pod ścianą. Pan radny powiedział, iż nie przypomina 

sobie sytuacji, żeby radni powiatowi przyszli i powiedzieli np. że w przyszłym roku w Powiecie 

będzie realizowany taki, czy inny program, dodał iż chciałby mieć poczucie, że radni gminni              

i powiatowi grają w jednym zespole.  

Pan J. Panek powiedział, iż nie przyznaje racji Panu P. Frączek, zgadza się z Nim tylko                    

w jednym punkcie tj. że zgoda buduje, powiedział iż wielokrotnie informował Pana 

Przewodniczącego, żeby przyjechał na sesję, czy komisję do Powiatu, bo będą takie, czy takie 

sprawy, radni powiatowi nie są zapraszani oficjalnie na komisje Rady, jeżeli jest złe 

traktowanie Samorządu Rakszawskiego przez Powiat, to powinny być jakieś działania,                         

a jedynym działaniem jest dzisiejsza wypowiedź Pana Wójta, dodał że jeżeli nikt nie chce 

przyjechać na sesję Rady Powiatu, to niech ktoś napisze chociaż pismo, wówczas radni 

powiatowi mają czym walczyć. Pan sołtys powiedział, iż są nowe pieniądze na inwestycje 

drogowe w Powiecie Łańcuckim i dobrze by było gdyby wypłynął wniosek do Powiatu, żeby 

zrobić drogę od Basakówki do Wydrza, ta droga jest w gorszym stanie niż ta, która jest w tej 

chwili robiona.  

O godz. 1234 sesję opuścił Pan B. Kłosowski, od tej chwili w obradach uczestniczy 11 radnych. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż mieszkańcy Jej części Rakszawy pytali             

o dokończenie chodnika, jest tam coraz więcej dzieci, są zakręty w związku z czym jest 

niebezpiecznie. 

Pan Wójt powiedział, iż w tym tygodniu pojawiła się informacja, że będzie kolejny nabór, 

Powiaty również mogą składać wnioski, dofinansowanie jest rzędu 98%, w związku z czym 

Gmina składa wniosek, na przebudowę wspomnianej drogi, w ramach tego wniosku                               

w Rakszawie Górnej byłby do dokończenia chodnik, ponadto także na Wydrzu byłby do 

wykonania chodnik od drogi w kierunku Kątów Wydrzańskich do Szkoły Podstawowej                         

w Wydrzu. Pan Wójt powiedział, iż służby Wójta taki wniosek przygotują, radni go podpiszą  

i zostanie on przekazany do Powiatu. 

Wypowiedzi niezrozumiałe. 

Pani Z. Modłkowska powiedziała o konieczności wybudowania kawałka chodnika, przy drodze 

od Sokołowa w kierunku Rąbanego, gdzie chodzą mieszkańcy z dziećmi do przystanku, droga 

jest wąska, natężenie ruchu jest teraz bardzo duże, przy przystankach nie ma miejsca, ludzie               

z autobusu wysiadają do rowu. Pani radna powiedziała iż trzeba też wykosić tam rowy                             

i udrożnić przepusty, podczas deszczy woda się wylewa i płynie całą drogą.  



Pan J. Panek poprosił, jeżeli pójdą takie pisma i wnioski do Powiatu, to żeby kopie otrzymali 

również radni powiatowi.  

Pan S. Piersiak wracając do tematu drogi Węgliska – Trzeboś powiedział, iż był jednym                          

z niewielu radnych, którzy wstrzymali się od głosu, gdyż Jego zdaniem Gmina Rakszawa 

powinna uczestniczyć w fazie negocjacji z mieszkańcami w sprawie warunków przekazania 

gruntów. Pan radny zwracając się do Pana J. Panek zapytał, czy Gmina Rakszawa miała prawo 

takiego uczestnictwa, czy nie miała, jeżeli miała dofinansowywać Powiat w tym zakresie. 

J. Panek – wypowiedź niezrozumiała z przyczyn technicznych. 

S. Piersiak – wypowiedź niezrozumiała z przyczyn technicznych. 

J. Panek – wypowiedź niezrozumiała z przyczyn technicznych. 

S. Piersiak – wypowiedź niezrozumiała z przyczyn technicznych. 

J. Panek – wypowiedź niezrozumiała z przyczyn technicznych. 

Pan P. Frączek zapytał, czy Starostwo może, czy nie może wywołać kolejną wycenę, gdyż „nie 

kupuje takiej argumentacji, że klamka zapada, owszem trzeba zapłacić za usługę, ale nie 

oznacza to, że jest to przymus”. Pan radny poprosił Pana J. Panek, aby rozeznał tę sprawę. 

Pan J. Panek powiedział, iż szkoda że te pytania nie padły na spotkaniu ze Starostą, gdyż był 

Pan Starosta, Pan Poseł, Szef Geodezji Powiatowej, oni najlepiej te sprawy znają, dodał iż 

będzie pytał, a informację jaką uzyska przekaże. Pan radny powiedział, iż na Jego wcześniejsze 

zapytanie uzyskał odpowiedź, że takie są przepisy, był przetarg „i wyrok firmy która dokonuje 

wyceny jest ostateczny”. 

Pan S. Piersiak powiedział, iż Jego zdaniem miałoby to zastosowanie, gdyby to było 

wywłaszczenie, w tym przypadku Powiat w drodze negocjacji z właścicielami gruntów mógł 

te grunty znacznie korzystniej nabyć.  

Pan J. Panek przyznał rację Panu S, Piersiak, powiedział, iż Powiat nie jest w tej chwili 

potentatem finansowym i liczy się dla niego każda złotówka, nie ma się co dziwić, że Powiat 

znaczne środki inwestuje w szpital, który jest największym pracodawcą w Powiecie Łańcuckim 

i zatrudnia około 800 osób, dodał iż „nie będzie wchodził w sprawy polityczne, kto decyduje  

o głównych sprawach w Radzie Powiatu”. 

Pan S. Piersiak powiedział „być może ktoś poszedł na łatwiznę, zrzucił obowiązki, czy pewien 

trud na kogoś innego, nie ważąc na koszty”. 

Pan J. Panek powiedział, iż jako członek Klubu Radnych w Radzie Powiatu też ma inne zdanie 

w wielu sprawach. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej powiedziała, iż na spotkaniu z przedstawicielami Powiatu 

była sugestia radnych, że „można porozmawiać, można się dogadać, odpowiedź była taka, że 

już klamka zapadła”, jeżeli ludzie już otrzymali werdykt ile dostaną, to nie ma o czym 

rozmawiać. 

Pan P. Rozwód powiedział, iż na spotkaniu z przedstawicielami Powiatu osobiście zadał 

pytanie, czy najpierw nie można było z tymi ludźmi porozmawiać, żeby oni przekazali te 

działki, w odpowiedzi uzyskał, że nie bo był przetarg i wycena, zwracając się do Pana J. Panek 

zapytał, czy gdyby miał dostać pieniądze za działkę oddałby ja później za darmo. Pan                         

P. Rozwód powiedział, że z ludźmi najpierw trzeba rozmawiać, a jeżeli się nie uda, to dopiero 

wówczas coś im zaproponować. 

Pan J. Panek zwracając się do Pana P. Rozwód powiedział, iż tę inwestycję prowadzi Zarząd 

Dróg Powiatowych, dobrze by było skierować to pytanie do pracownika i radnego Powiatu, 

dlaczego tak zrobiono, a nie inaczej, dodał iż nie odpowie w tym momencie na to pytanie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zapytała, czy ktoś chce jeszcze zabrać głos w tym punkcie, 

w związku z tym, że nikt nie zabrał głosu uznała punkt dwudziesty drugi porządku obrad za 

wyczerpany. 



Ad. 23 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Wiceprzewodnicząca Rady 

Gminy zamknęła LII sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1000 do godz. 1304.   
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